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A Házszabály 91- paragrafusa alapján írásbeli kérdést kívánok feltenni Dr. Kóka János
gazdasági miniszternek

„Mikor, milyen műszaki tartalommal folytatódik a 140-es számú (Budapést)-Cegléd-
Szeged vasúti fővonal rekonstrukciója, és mikor fejeződik be»

címmel .

A Budapest-Cegléd-Szeged vasúti fővonal rekonstrukciója részben elkészült4 de jelenleg is
folynak munkálatok Kőbánya-Kispest és Vecsés között, valamint Cegléd állomáson . A
jelentős fejlesztések ellenére a menetidő lényegesen nem rövidült meg, elsősorban a Veesésig
terjedő pályas7,akasz állapotának és a még folyamatban lévő rekonstrukciónak köszönhetően~
de a már kész szakaszokon is mindennaposak a lassú-jelek, megtőzve a nagyobb sebességre
alkalmas pályaszakaszok adta menetidő csökkenés lehetőségétL fgy gyakorlatilag alig taftható
a menetrendben szereplő 55 perces menetidő, ami a 73 km utazótávolsággal számolva is csak
80km/óra utazósebességet jelent. A Cegléd-Kecskemét Kiskunfélegyháza szakasz
modernizációja befejeződött, a pályasebesség emelkedett valamelyest, de a Budapest-
Kecskemét 106 km megtételéhez IC-vonattal így is 1 ó=a 20 percre vau, szükség. A
rekonstrukció talán legeredményesebb része a Kecskemét-Kiskunfélegyháza kózótti
pályarekonstrukció és a Városföld-Kiskunfélegyháza kőzött Mogépflt második, vágány (igaz,
csak az egyik alkalmas 120 km/óra, míg a másik csak 100 km/óra sebességrere), ami a
forgalomszervezési lehetőségeket bővítve csökkenti a menetidőt Kétségtelen, .hógy az ütemes
menetrend, az óránként induló IC, illetve gyorsvonatok még e nem túl gyors utazósebesség
mellett is előrelépést jelentettek az elmúlt időszakban .

A pályarekonstrukció folytatására Szegedig több magas szintű ígéret szúletett . Erre nagy
szükség lenne, mert a Kiskunfélegyháza-Szeged közötti 60 kilométeres szakaszz megtételéhe
jelenleg 45 perc szükséges, ami összességében a Budapest-Szeged viszonylatban, 191 lan
megtételéhez már 2 óra 24 percet jelent, ami már nem igazi versenytárs altematívája az .
autópályának.

Véleményem szeríni a Cegléd-Szeged vasúti fővonal legalább i20-140 kohóra sebességre
való fejlesztése lenne indokolt . Nem tartom valószirtűnek, hogy a k~ljovőben akár még j
uniós források felhasználásával is a hosszú évek . lassan évtizedek óta fejleszteni tervezett j
160-as fővonal 160 km-es sebességarc való átépítése megtörténhet- Ennek. kiváltasára
tökéletesen megfelelő lenne a 140-es fővonal a szabadkai leága7asával . Ezen túhne~ a
Cegléd-Szeged vasútvonal mentén - nagy részben az autópályának kőszőnhetáen - komoly
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gazdasági fellendülés tapasztalható, egyre fokozódó szá jtlnányozási igényekkel, ami
véleményein szerint hamarosan túlterjed a határon immár Románia hártyába is (Arad,
Temesvár), ami szintén ennek a fővonalnak a rekonstrukciöját - és i neghosszabbit -4cat a
határon túlra - igényeind. A 160-as fővonallal szemben a 1,40-es fővonal közvetlen
környezetében több mint 400 ezre ember él . Nemcsak gazdasági, hanem kuhunális, oktatási és
turisztika szempontböl is a 140-es fövozlal mentén igen jelentős utazási kereslet és igény
található már jelenleg is, melynek további növekedése vfarható .

M- de k 1 p"án elvárható lenne, bogy Szegedről maximum 2 óra, mig Kecskemétről
maximum 1 óra alatt elérhető legyen a főváros.

Ennek alapvető feltétele lenne a pályarekonstrukció folytaRása Kiskunfélegyháza és Szeged
között, bizonyos szakaszokon második vágány kiépítése (pl . Városfsld-Kecskemét kőzőtL de
legalább egy-egy szakaszon Kecskemét-Cegléd és Kiskunfélegyháza-Szeged .között is), de
végre a Cegléd-Budapest Nyugati pu . közötti szakasz definitív, és nem csekk egyes

szakaszokra érvényes felújítása. a menetidő észrevehető megmvidiilésével.

Mindezek alapján fogalmaztam meg kérdésemet, melynek megválaszol4cám tisztelettel ké~ ;
miniszter urat .

Kiskunfélegyháza, 2007_ június OS_
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